
PROTOKÓŁ NR 11/2011
POSIEDZENIE ZARZĄDU POWIATU,

które odbyło się w dniu 06. 04. 2011 r. w godz. 12.00 – 13.50
w Starostwie Powiatowym przy ul. Dąbrowskiego 17 w Wałczu

Obecni na posiedzeniu członkowie Zarządu Powiatu oraz zaproszeni goście wg załączonych list obecności 
(załącznik nr 1 i 2). 

Proponowany porządek posiedzenia przedstawia się następująco:
           1.  Sprawy  organizacyjne.

a) otwarcie posiedzenia,
      b) stwierdzenie quorum,
      c) przyjęcie porządku posiedzenia,
      d) Przyjęcie protokołu Nr 10/2011. 
2.  Omówienie materiałów na V sesję Rady Powiatu w Wałczu:
     a) Informacja na temat stanu bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Wałeckiego 
         za 2010 r.
     b) Informacja na temat stanu bezpieczeństwa sanitarno – weterynaryjnego na terenie   
         Powiatu Wałeckiego za 2010 r.
     c) Informacja na temat gospodarowania Powiatowym Funduszem Ochrony Środowiska i 
          Gospodarki Wodnej za 2010 r.
     d) Projekty uchwał kierowanych przez Zarząd Powiatu do Rady Powiatu w Wałczu.
3. Informacja na temat przygotowań do rekrutacji absolwentów gimnazjów na rok   
   2011/2012.
4. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia przetargu    
    nieograniczonego na sprzedaż nieruchomości.
5.  Sprawy bieżące.
6.  Wolne wnioski i zapytania.
7. Zamknięcie posiedzenia.

Ad pkt 1
Sprawy  organizacyjne.

a)   otwarcie posiedzenia,
b)   stwierdzenie quorum,

Posiedzenie otworzył i jemu przewodniczył  Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki.
Na podstawie listy obecności stwierdził quorum (obecni wszyscy Członkowie Zarządu Powiatu). 

Wobec powyższego Zarząd Powiatu może podejmować prawomocne decyzje.  

c) przyjęcie porządku posiedzenia,

Bogdan Wankiewicz
Zaproponował zmianę w porządku posiedzenia poprzez usunięcie z porządku posiedzenia pkt 2c  w 
brzmieniu „Informacja na temat gospodarowania Powiatowym Funduszem Ochrony Środowiska i 
Gospodarki  Wodnej  za  2010  r.”  oraz  pkt  1d  w  brzmieniu  „Przyjęcie  protokołu  Nr  10/2011”. 
Pozostałe punkty otrzymują numerację kolejną.

Wobec  braku  uwag  do  zaproponowanych  zmian  oraz  do  przedłożonego  projektu  porządku  
posiedzenia Zarządu  Starosta poddał niniejszy pod głosowanie.



W wyniku głosowania porządek posiedzenia Zarządu Powiatu  został przyjęty jednogłośnie.

Ad pkt 2
Omówienie materiałów na V sesję Rady Powiatu w Wałczu:

a) Informacja na temat stanu bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Wałeckiego za 
2010 r.
W  posiedzeniu  Zarządu  dot.  niniejszego  punktu  uczestniczyła  Wanda  Gawra  –  Państwowy  Powiatowy  Inspektor  
Sanitarny w Wałczu.

Wanda Gawra
Powiedziała, że dość długo pracuje w swojej branży i w tej chwili po raz pierwszy zauważyła, że na 
terenie  Powiatu  Wałeckiego  stwierdza  się  tylko  niewłaściwą  jakość  wody  w  wodociągach  i  
istnieje  nadzieja,  że  jest  to  sytuacja  przejściowa jeśli  chodzi  o  wodociągi  w Mirosławcu  i  w  
Płocicznie tym bardziej, że ten pierwszy do tej pory zawsze spełniał wymogi sanitarne.  Wszystkie  
inne wodociągi spełniają warunki sanitarne. Jeśli chodzi  o  żywność  to  na  pewno  wszystkim  
wiadomo, że w roku 2010 wspólnie z Głównym Inspektorem Sanitarnym zabezpieczono sklepy z 
dopalaczami, gdzie zabezpieczono 339 specyfików. Na terenie Powiatu prosperowały dwa takie  
obiekty, jeden z nich odwołał się od decyzji dot. zamknięcia obiektu ale tą sprawą zajmuje się już 
Główny Inspektor Sanitarny. Odnośnie higieny pracy to wydane decyzje o stwierdzeniu choroby  
zawodowej dotyczą boreliozy, natomiast decyzje negatywne dotyczą narządów mowy głównie u  
nauczycieli.  W niektórych szkołach nie ma gabinetów medycznych czy lekarskich i te funkcję  
pełnią pokoje nauczycielskie.  Do  tej  pory  ustawa  o  zakładach  opieki  zdrowotnej  bardzo  
rygorystycznie ujmowała ten temat. Gabinet musiał mieć powierzchnię 12 m2 i nie każda ze szkół 
mogła takie pomieszczenie wygospodarować. Z dniem 3 marca br. weszło w życie rozporządzenie, 
które nie narzuca konkretnej powierzchni gabinetu lekarskiego.  Często bywa tak,  że dyrektorzy  
szkół chcą otwierać w swoich placówkach gabinety lekarskie i w przypadku braku ograniczenia  
jeśli chodzi o powierzchnię takiego  gabinetu,  będzie  im  znacznie  łatwiej  zrealizować  takie  
zamierzenia. 

Jerzy Goszczyński
Zapytał, czy są jakieś symptomy lub oznaki mogące budzić niepokój? W jakim obszarze takie  
symptomy występują?

Wanda Gawra
Odpowiedział,  że póki  co to nie  zauważono żadnych tendencji  negatywnych.  Warto zauważyć  
jedynie, że zmienia nam się zapadalność na różne choroby. 

Tadeusz Węgrzynowski
Zapytał jak wygląda sytuacja jeśli chodzi o kąpieliska? Ile kąpielisk w powiecie zostanie oddanych 
do użytku?

Wanda Gawra
Odpowiedziała,  że  o  ilości  dopuszczalnych  kąpielisk  decyduje  każda  z  poszczególnych  gmin.  
Bodajże do 15 kwietnia mają one czas do określenia takich miejsc. Do tej pory na terenie naszego 
Powiatu funkcjonowało 10 kąpielisk i trudno określić jak będzie w tym roku. 

Po przeprowadzonej dyskusji i wobec braku dalszych uwag Zarząd Powiatu jednogłośnie przyjął informację 
na temat stanu bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Wałeckiego za 2010 r.

Informacja niniejsza stanowi załącznik nr 3 do protokołu.



b)  Informacja  na  temat  stanu  bezpieczeństwa  sanitarno  –  weterynaryjnego  na  terenie 
Powiatu Wałeckiego za 2010 r. 
W posiedzeniu Zarządu dot. niniejszego punktu uczestniczył Ryszard Sawicki – Powiatowy Lekarz Weterynarii  
w Wałczu.

Ryszard Sawicki
Powiedział, że zeszły rok można podsumować pozytywnie jeśli chodzi o działania Powiatowego 
Lekarza Weterynarii. Zagrożenia będące pod nadzorem Powiatowego Lekarza Weterynarii raczej  
przebiegają  w sposób przewidywalny.   W zeszłym  roku miał  miejsce  incydent  w  jednym z  
zakładów produkcyjnych, paszowych. Przypadek ten miał związek z bakterią, która występuje 
miejscowo   w  naszym  środowisku.  Mowa  tutaj  o  salmonelli,  która  występuje  punktowo.  
Praktycznie każda ze sprowadzanych pasz jest skażona salmonellą, i tak naprawdę znaleźć ją jest 
bardzo trudno. Jedną z metod zwalczania salmonelli jest obróbka termiczna paszy, ale metoda ta  
czasem nie  działa.  Jeśli  chodzi  o  mączki  zwierzęce  to  mamy do  czynienia  z  odosobnionym  
przypadkiem polepszaczy gleby, kiedy omijany jest przepis w związku z  produkcją nawozów z  
dodatkiem mączki zwierzęcej. 

Tadeusz Łożecki
Zapytał, czy mączki zwierzęce nie powinny być już wycofane? 

Ryszard Sawicki
Powiedział, że są wycofane tylko i wyłącznie z żywienia zwierząt, chociaż z mączki produkuje się 
jeszcze  paszę  dla  zwierząt.  Jeśli  chodzi  o  jakiekolwiek inne  pasze  to  ciągle  jest  sprawowana  
kontrola nad nimi. Monitoring nie wykazał na terenie Powiatu  żadnych uchybień i niedociągnięć. 
W  temacie  żywności  sytuacja  również  jest  unormowana,  nie  zaobserwowano  żadnych  
niepokojących zdarzeń. Zakłady produkujące żywność znajdują się pod całkowitą kontrolą. Raz  
zdarzył się wypadek, który był związany zarówno z zakładem jak i produkcją zwierząt, kiedy to 
stwierdzono obecność zabronionych pozostałości. Przy natychmiastowej kontroli wykazano jednak 
ich brak w danym produkcie, co nie oznacza, że takich pozostałości tam rzeczywiście nie było, jako 
że występuje okres karencji. Podczas dochodzenia nadzór weterynaryjny nie był w stanie ustalić  
skąd  takie  substancje  mogły  się  tam  znaleźć,  tym  bardziej,  że  przedsiębiorca,  który  był  
właścicielem owego zakładu nie potrafił udzielić odpowiedzi na to pytanie. 

Tadeusz Łożecki
Zapytał, czy w Powiecie Wałeckim mamy zdrową żywność i czy można spożywać ją bez obaw? 

Ryszard Sawicki
Odpowiedział, że tak, ponieważ nad żywnością sprawowany jest ścisły nadzór. Wyniki badania  
żywności pod kątem jakichkolwiek chorób były ujemne. Ponadto każdy z Powiatowych Lekarzy 
Weterynarii  ma  prawo  w ramach  kontroli  urzędowej  pobrać  próbki  od  zwierząt  w  dowolnej  
chwili. Surowce, które docierają do naszego Powiatu z zewnątrz zostają poddane ścisłej inspekcji. 
Najważniejszą  rzeczą  jeśli  chodzi  o  kontrole  żywności  jest  fakt,  że  w  razie  jakichkolwiek  
niepokojących sygnałów działania podejmowane są niemal natychmiastowo. Każde dochodzenie  
prowadzone jest bardzo wnikliwie i zdarzają się przypadki zaskarżania takich działań przez osoby i 
podmioty kontrolowane. 

Bogdan Wankiewicz
Powiedział,  że  jeśli  chodzi  o bezpieczeństwo sanitarno – weterynaryjne to  sytuacja jest  w stu  
procentach  opanowana.  Zapytał,  z  jakimi  innymi  problemami  boryka  się  Powiatowy  Lekarz  
Weterynarii?

Ryszard Sawicki
Powiedział,  że  Powiat  jest  „czysty”,  natomiast  sytuację  tą  komplikuje  nieco  zawieszenie  



działalności dwóch gospodarstw z powodów sanitarnych, które psują tą statystykę. Na pewno PLW 
dołoży wszelkich  starań,  aby sytuację  tą  unormować,  jednak póki  co  wiszą  one  tak  jakby w  
próżni. 

Po przeprowadzonej dyskusji i wobec braku dalszych uwag Zarząd Powiatu jednogłośnie przyjął informację 
na temat stanu bezpieczeństwa sanitarno – weterynaryjnego na terenie Powiatu Wałeckiego za 2010 rok. 

Informacja niniejsza stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

             c) Projekty uchwał kierowane przez Zarząd Powiatu do Rady Powiatu w Wałczu:

• w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2011 rok,
Po omówieniu projektu  uchwały  Zarząd Powiatu  skierował niniejszy  wraz z  uzasadnieniem do Rady  
Powiatu.

Projekt niniejszy stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

• zmieniająca uchwałę Nr III/19/2010 Rady Powiatu w Wałczu z  dnia 30 grudnia 2010 r.  w 
sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2011 – 2024,
Po omówieniu projektu uchwały Zarząd Powiatu skierował niniejszy wraz z uzasadnieniem do Rady  
Powiatu.

Projekt niniejszy stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

• w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Koszalińskiemu,
Po omówieniu projektu uchwały Zarząd Powiatu skierował niniejszy wraz z uzasadnieniem do Rady  
Powiatu.

Projekt niniejszy stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

• w sprawie przyjęcia Strategii  Rozwoju Społeczno – Gospodarczego Powiatu Wałeckiego na 
lata 2011 – 2020,
Po omówieniu projektu uchwały Zarząd Powiatu skierował niniejszy wraz z uzasadnieniem do Rady  
Powiatu.

Projekt niniejszy stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

• w sprawie zaciągnięcia pożyczki  długoterminowej na realizację zadania inwestycyjnego pn. 
„Usprawnienie  zarządzania  energią  poprzez  termomodernizację  obiektów  użyteczności 
publicznej na terenie powiatów: białogardzkiego, drawskiego, szczecineckiego i wałeckiego” w 
ramach programu Zielone Inwestycje realizowanego przez NFOŚiGW.
Po omówieniu projektu uchwały Zarząd Powiatu skierował niniejszy wraz z uzasadnieniem do Rady  
Powiatu.

Projekt niniejszy stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Ad pkt 3
Informacja na temat przygotowań do rekrutacji absolwentów gimnazjów na rok 2011/2012.

Bogdan Wankiewicz
Poinformował,  że  rekrutacja  jest  realizowana  na  podstawie  rozporządzenia  Ministra  Edukacji  
Narodowej i Sportu z dnia 20 lutego 2004 r. w sprawie warunków i trybu przyjmowania uczniów 
do szkół publicznych oraz przechodzenia z jednych typów szkół do innych. Rekrutacja będzie  



dotyczyła uczniów gimnazjów zarówno z terenu Powiatu jak i spoza jego terenów, którzy chcą  
kontynuować naukę w następujących typach szkół średnich:

• trzyletnie liceum ogólnokształcące,
• czteroletnie technika zawodowe,
• dwu – i trzyletnie zasadnicze szkoły zawodowe.

Jeśli  chodzi  o  Zespół  Szkół  nr  1  to  planuje  się  otworzyć  5  klas  pierwszych  w  I  Liceum 
Ogólnokształcącym im.  Kazimierza  Wielkiego oraz  jedną  klasę  pierwszą  o  profilu  ogólnym w 
Liceum  Mistrzostwa  Sportowego.  Planowane  klasy  to:  politechniczna,  matematyczno  – 
informatyczna, biologiczno – chemiczna, humanistyczno – prawna, ekonomiczna oraz mistrzostwa 
sportowego.  Zespół  Szkół  Nr  2  również  przygotował  bardzo  ciekawą  ofertę  edukacyjną  dla 
potencjalnych uczniów: III Liceum Ogólnokształcące (klasa wojskowa oraz sportowa), Technikum 
Zawodowe (technik budownictwa, technik urządzeń sanitarnych, technik inżynierii środowiska i 
melioracji,  technik  logistyk),  Zasadnicza  Szkoła  Zawodowa  (murarz,  technolog  robót 
wykończeniowych  w budownictwie,  monter  instalacji  i  urządzeń  sanitarnych,  elektryk).  Zespół 
Szkół Nr 3 swoją ofertę edukacyjną zaprezentuje podczas IX Giełdy Zawodoznawczej 15 kwietnia 
2011 r.  oraz  podczas  Dnia  Otwartych Drzwi.  Również  Zespół  Szkół  Nr 4 RCKU i  II  Liceum 
Ogólnokształcące będzie  promować swoją szkołę podczas  Giełdy Zawodoznawczej.  Szacowana 
liczba absolwentów gimnazjów wynosi około 650 osób, czyli o 100 mniej niż w roku ubiegłym. W 
związku  z  powyższym  należy  wykazać  się  bardzo  dużą  operatywnością,  aby  pozyskać  jak 
największą liczbę uczniów także z powiatów sąsiednich. W zeszłym roku udało się pozyskać 100 
uczniów z powiatów sąsiednich. 

Tadeusz Węgrzynowski
Zapytał, czy komunikacja ma jakiś wpływ na liczbę uczniów szkół średnich?

Jerzy Goszczyński
Powiedział,  że  może  mieć.  Rozważano  przypadek  Człopy,  która  ma  lepsze  połączenia 
komunikacyjne z  Trzcianką niż  z  Wałczem. Warto  zastanowić się  nad  zaoferowaniem uczniom 
rekompensaty za koszty związane z tytułu dojazdów do szkoły. Im więcej uczniów w danej szkole 
tym większą subwencję szkoła otrzymuje, więc ważne jest aby pozyskać ich jak najwięcej. Licząc 
sumarycznie to utrata na subwencji jest na tyle duża przy utracie 100 uczniów, że opłacało by się 
mimo wszystko wesprzeć takie działania. 

Bogdan Białas 
Zapytał jak wygląda sytuacja z internatami, czy są jakieś wolne miejsca?

Jerzy Goszczyński
Powiedział, że miejsca w internatach są wykorzystane w 100%. 

Bogdan Wankiewicz
Powiedział, że z chwilą oddania do użytku remontowanego właśnie III piętra w Zespole Szkół Nr 4 
RCKU pozyskamy dodatkowych 60 miejsc noclegowych dla uczniów. 

Bogdan Białas
Co jest warunkiem decydującym o przyjęciu do internatu -odległość czy odbywa się to na zasadzie 
„kto pierwszy ten lepszy”?

Jerzy Goszczyński
Odpowiedział, że jeżeli występuje problem z dojazdami to jest on brany pod uwagę, natomiast jeśli 
nie ma obłożenia to każdy może się ubiegać o miejsce w internacie. 



Tadeusz Łożecki
Jeżeli chodzi o dofinansowanie dojazdów to należy wyszczególnić komu takie dofinansowanie się 
należy,  np.  w zależności  od  kierunku  lub  profilu  szkoły,  czy  może  dot.  to  osób  spoza  terenu 
Powiatu? 

Jerzy Goszczyński
Powiedział,  że  na  te  pytania  będzie  można  odpowiedzieć  po  dokładnym  przeanalizowaniu  tej 
propozycji.  Dodał  też,  że niemożliwe jest  zachęcenie wszystkich absolwentów gimnazjów (650 
osób)  do  kontynuowania  nauki  w szkołach na  terenie  Powiatu  Wałeckiego.  Dla  porównania  w 
zeszłym roku liczba absolwentów gimnazjów wynosiła niecałe 800 osób. Niedawno nagłośniono 
kwestię otwarcia niemieckich gimnazjów dla Polaków. Oferta ta może być bardzo korzystna oraz 
ciekawa dla naszych uczniów. 

Tadeusz Łożecki
Poinformował,  że  Minister  Finansów  wykreślił  z  Funduszu  Pracy  dofinansowanie  oraz  zwrot 
kosztów dla przedsiębiorców z tytułu kształcenia pracowników młodocianych. W związku z tym 
przedsiębiorcy na  dzień  dzisiejszy,  szczególnie  w Wielkopolsce  stoją  przed  dylematem.  Ma to 
znaczenie jeśli chodzi o kształcenie w szkołach zawodowych, gdzie niezbędna jest praktyka zgodna 
z zawodem, a występują problemy z jej znalezieniem. 

Jerzy Goszczyński
Zaznaczył, że przy omawianiu kwestii dofinansowania kosztów dojazdu głównie brano pod uwagę 
uczniów szkół technicznych.  

Bogdan Wankiewicz
Poinformował, że jako nieliczni otrzymaliśmy stuprocentową subwencję oświatową za ten rok. 

Po przeprowadzonej dyskusji i wobec braku dalszych uwag Zarząd Powiatu jednogłośnie przyjął informację 
na temat przygotowań do rekrutacji absolwentów gimnazjów na rok 2011/2012.

Informacja niniejsza stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Ad pkt 4
Podjęcie uchwały Nr 28/11/2011 w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia przetargu 
nieograniczonego na sprzedaż nieruchomości.

Wobec braku uwag Członków Zarządu do przedłożonego projektu uchwały Starosta poddał niniejszy pod  
głosowanie.

W wyniku głosowania Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął  uchwałę Nr 28/11/2011 w sprawie powołania 
komisji do przeprowadzenia przetargu nieograniczonego na sprzedaż nieruchomości.

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Ad pkt 5
Sprawy bieżące.

Zarząd Powiatu rozpatrzył wnioski i pisma skierowane do Zarządu Powiatu, mianowicie:

1. Pismo Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu z dnia 01.04.2011 r. w sprawie zwiększenia 



budżetu na rok 2011 o kwotę 44.382,34 zł.  Powyższa kwota wynika z wykonania robót 
dodatkowych  w  miejscowości  Zdbowo  obejmujących  wykonanie  zatoki  postojowej, 
chodników  oraz  dodatkowego  odwodnienia  jezdni  brukowej,  wymienione  roboty 
realizowane  były  poza  zadaniem głównym  tj.  przebudową  drogi  powiatowej  nr  2313Z 
odcinek Tuczno – Zdbowo – Mączno w ramach Programu Wieloletniego pn. „Narodowy 
program przebudowy dróg lokalnych 2008 – 2011” i nie znajdowały się w pasie drogowym 
objętym projektem.
Zarząd Powiatu skierował niniejsze pismo do Wydziału Inwestycji i Funduszy Pomocowych 
w/m, w celu wydania opinii w niniejszej sprawie na kolejne posiedzenie Zarządu Powiatu.

2. Pismo KP PSP w Wałczu z dnia 30.03.2011 r. w sprawie wyrażenia zgody na umieszczenie 
wizerunku herbu Powiatu Wałeckiego na okolicznościowym medalu z okazji uroczystego 
oddania  w  użytkowanie  obiektów  strażnicy  Komendy  Powiatowej  PSP  w  Wałczu  po 
zakończonej rozbudowie i kompleksowej modernizacji w dniu 21 maja 2011 roku.
Zarząd Powiatu rozpatrzył wniosek pozytywnie – stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

3. Pismo  Powiatowego  Zespołu  ds.  Orzekania  o  Niepełnosprawności  w  Wałczu  z  dnia 
04.04.2011 r.  w sprawie  zwiększenia  w  roku  bieżącym,  ze  środków własnych  powiatu, 
środków finansowych na działalność Zespołu w wysokości ok. 12 000,00 zł  oraz pismo 
Roberta  Sokołowskiego  –  lekarza  orzecznika  Powiatowej  Komisji  Orzekania  o  Stopniu 
Niepełnosprawności w Wałczu w sprawie braku zapłaty za wykonywaną pracę.
Zarząd  Powiatu  rozpatrzył  wniosek  negatywnie.  Przewodniczący  Zarządu  –  Starosta 
Wałecki  Bogdan  Wankiewicz  zapewnił  o  interwencji  w  w/w  sprawach  u  Wojewody 
Zachodniopomorskiego – stanowią załącznik nr 13 do protokołu.

Ad pkt 6
Wolne wnioski i zapytania.

Wobec braku głosów w pkt ”Wolne wnioski i zapytania” i wobec wyczerpania porządku posiedzenia  
Starosta o godz. 13.50 zamknął posiedzenie Zarządu Powiatu Nr 11/2011.

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała:                                 Zarząd Powiatu:
                                                             
Emilia Łuczak              Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki

                                                       Jerzy Goszczyński – Wicestarosta Wałecki

                                                                              Tadeusz Łożecki – Członek Zarządu Powiatu




